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Beantwoord op 20-12-2023 

Partij GroenLinks PvdA 

Onderwerp Kerngericht werken 

 

De fracties van GroenLinks en PvdA hebben de volgende vragen over IN098, Kerngericht 

werken. 

Vraag 1 

Aan het eind van pagina 1 wordt gesteld dat er veel geleerd is: wat zijn de (positieve en 

negatieve) leerpunten? 

 

Antwoord 

We zijn bijna vijf jaar geleden begonnen om samen met de kernen het kerngericht werken 

handen en voeten te geven. Alle kernen hebben inmiddels een kernagenda; dat is een mooi 

resultaat van de samenwerking. Ook is kerngericht werken meer dan de kernagenda’s. Er zijn 

leer- en verbeterpunten. 

  

We hebben geconstateerd dat er veel kracht en initiatief in de kernen zit; met veel energie 

hebben inwoners gewerkt aan het opstellen en uitwerken van actiepunten voor de 

kernagenda’s; zo’n 467 subsidieaanvragen voor leefbaarheidsinitiatieven zijn binnen 

gekomen. 

Er zit ook veel lokale kennis waar de gemeente bij projecten gebruik van kan maken. 

Platforms wisselen hun ervaringen en opgedane kennis onderling uit; de eerste avond voor 

kennisdeling vond plaats op 16 november in Haaften, en was inspirerend! 

 

De kernagenda’s kennen bij elkaar zo’n 800 actiepunten, die niet allemaal binnen afzienbare 

tijd te realiseren zijn en dat komt niet altijd overeen met de verwachtingen van de inwoners. 

Wensen m.b.t. de herinrichting van een weg als 30 km-weg worden vanuit economisch 

perspectief pas uitgevoerd als de weg aan groot onderhoud toe is. Het is van belang om aan 

de voorkant duidelijk te zijn over de verwachtingen m.b.t. de realisering en de termijn 

waarbinnen dat kan.  

De communicatie vanuit de gemeente is in ontwikkeling en wordt meer toegespitst op de 

kernen. 

 

Zie hiervoor ook de raadsinformatienota uitvoering kerngericht werken, gepresenteerd op de 

beeldvormende raadsvergadering 4-12-2023. 

https://gemeenteraad.westbetuwe.nl/Raadsinformatie/IN098-kerngericht-werken.pdf  

 

 

https://gemeenteraad.westbetuwe.nl/Raadsinformatie/IN098-kerngericht-werken.pdf
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Vraag 2 

Op pagina 2 wordt gesteld dat inwoners eigenaar zijn van de uitvoering van een aantal 

punten uit de kernagenda, en andere acties weer bij de gemeente liggen. Hoe  en door wie 

wordt bepaald welk onderwerp waar ligt? 

 

Antwoord 

Onderwerpen zijn afgestemd  bij de bespreking en vaststelling van de kernagenda’s. Toen is 

ook het eigenaarschap van de uitvoering van de actiepunten bepaald. Er is afgesproken of de 

actie bij de inwoners of de gemeente ligt of dat het een samenwerkingsafspraak tussen 

gemeente en inwoners is. Een groot aantal onderwerpen valt echt onder de 

verantwoordelijkheid van de gemeente zoals bijvoorbeeld het beheer en de aanleg van de 

wegen 

Vraag 3 

Kunt u hiervan een voorbeeld geven? 

 

Antwoord; 

Bepaling van snelheid remmende maatregelen in een straat is een taak van de gemeente. 

Met lokale kennis van inwoners kan er een afweging gemaakt worden wat de beste 

maatregelen zijn voor de veiligheid van de straat, passend bij de identiteit van het dorp. 

Een initiatief voor een hondenlosloopveld kan goed opgepakt worden door inwoners. 

Mogelijke vergunningen kunnen door hen aangevraagd worden. Beheer en onderhoud ligt 

dan bij inwoners. De gemeente kan meedenken over locatie en ondersteuning/ advies geven 

bij initiatief; ook kan er soms gemeentegrond ter beschikking worden gesteld. 

 

Vraag 4 

Hoe weten inwoners van een kern wat er speelt en wanneer het dorpsplatform vergadert? Er 

is nog veel onbekendheid hierover. 

 

Antwoord 

De gemeente heeft de communicatie naar de kernen als taak. Doel is zoveel mogelijk 

inwoners te bereiken. Een platform kan hierin ondersteunen. Op de gemeentelijke website 

staat informatie over de hele gemeente. 

De gebiedsmakelaar onderhoudt daarnaast contacten met platforms. 

Het is aan de platforms hoe zij zich in de kern kenbaar maken, wanneer zij vergaderen en hoe 

zij communiceren.  

De platforms kunnen een aanvraag doen voor een subsidie overlegvormen om deze 

ontwikkeling te faciliteren. 

Vraag 5 

Hoe verhoudt zich de rol van de gemeenteraad ten opzichte van de dorpsplatforms, als deze 

zo belangrijk worden? 
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Antwoord 

De inwonersplatforms zijn niet gekozen en kennen dus geen democratische legitimatie. Zij 

hebben wel de taak de inwoners te informeren en te horen. De platforms zijn in de meeste 

gevallen een schakel tussen de gemeente en de inwoners van de kern. Zij zetten in op een 

netwerkgerichte aanpak. Een mooie manier om op maat en dichtbij de inwoners afstemming 

te vinden over zaken die in de specifieke kern leven en (gaan) spelen. 

De gemeenteraad draagt geen budgetten en taken over aan de platforms. De gemeenteraad 

blijft dus het formele bestuur van de gemeente West-Betuwe en vertegenwoordigt elke 

inwoner.  

 

Zie hiervoor ook de antwoorden op de raadsvragen van Groen Links over dorpsraden en 

kerngericht werken d.d. 25-024-2023: 20230614-Beantwoording-vragen-GL-dorpsraden-en-

kerngericht-werken (westbetuwe.nl) 

IN098 kerngericht werken (westbetuwe.nl) 

Vraag 6 

Hoe wordt omgegaan met grote thema’s die per kern uitgewerkt moeten worden? 

 

Antwoord 

We zoeken naar een thematische aanpak in een combinatie van kern overstijgend en per 

kern. De insteek is om eerst in gesprek te gaan met de kern en vervolgens het thema per kern 

uit te werken. Het traject Kansenkaart voor het thema locatie-ontwikkeling wonen gaat nu 

lopen voor een aantal kernen maar moet nog breder voor alle kernen georganiseerd worden. 

Het programma duurzaamheid is vooral kern-overstijgend, tenzij er kleinschaliger initiatieven 

zijn in een kern. Ook gaan we aan de slag met de combinatie aanpak bij sociale vraagstukken 

zoals wonen, zorg en nieuwkomers. 

Vraag 7 

Hoe zorgt het college ervoor dat bij de totstandkoming van een Kansenkaart niet alleen 

dorpstafels, maar ook de expertise  van maatschappelijke initiatieven uit de kern wordt 

meegenomen? 

 

Antwoord 

Voor de kansenkaart Deil is een uitgebreid participatieproces gevoerd. Tijdens dit 

participatieproces zijn alle bewoners, inclusief de maatschappelijke initiatieven uit Deil, in de 

gelegenheid gesteld om hun expertise over de onderwerpen in de kansenkaart kenbaar te 

maken. Er is tweemaal een Omgevingsdialoog gehouden in het Dorpshuis, waar alle 

bewoners van Deil voor zijn uitgenodigd. Gedurende drie weken waren alle bewoners van Deil 

en de maatschappelijke initiatieven, in de gelegenheid om hun mening te geven over het dorp 

Deil via de Maptionnaire.  Verder was er de gelegenheid om deel te nemen aan de 

klankbordgroep. 

 

Het proces van de kansenkaart was een belangrijke pilot. Deze ervaring geeft de bouwsteen 

om meer verbindingen te leggen en het proces meer thematisch in te richten. 

https://gemeenteraad.westbetuwe.nl/Raadsinformatie/20230614-Beantwoording-vragen-GL-dorpsraden-en-kerngericht-werken.pdf
https://gemeenteraad.westbetuwe.nl/Raadsinformatie/20230614-Beantwoording-vragen-GL-dorpsraden-en-kerngericht-werken.pdf
https://gemeenteraad.westbetuwe.nl/Raadsinformatie/IN098-kerngericht-werken.pdf
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Vraag 8 

Hoe zorgt het college ervoor dat er een goede uitvoering komt van beleid ook al zijn er sterke 

stemmen tegen. (Denk bijvoorbeeld aan de tegenstelling tussen biodiversiteit en netjes 

groen. Verkeersveilig maaien zijn we allemaal voor. Er zijn sterke stemmen voor netjes, 

terwijl de opgave voor biodiversiteit er ligt en ook uitgevoerd zal moeten worden, al is een 

dorpstafel daar tegen. 

 

Antwoord 

De kaders voor de uitvoering zijn vastgesteld door de gemeenteraad. Dus op democratische 

wijze tot stand gekomen. Een dorpstafel beslist hier niet over. Als biodiversiteit en het 

maaibeleid actiepunten zijn op de kernagenda, is het zeker een gespreksonderwerp tussen 

de gemeente en het platform. Er is ook altijd ruimte om hier een inwonersinitiatief voor in te 

zetten. Voor een inwonersinitiatief dat kernbepalend is, dient wel voldoende draagvlak 

aangetoond te zijn. 

Bij ingewikkelde beslissingen waar verschillende standpunten zijn, is het belangrijk om deze 

standpunten mee te nemen in het uiteindelijk besluit. Het is van belang het besluit goed toe 

te lichten en te communiceren en duidelijk te zijn over de gemaakte afwegingen. 

Gevraagd maatwerk kan botsen met vastgestelde kaders. Deze dilemma’s worden 

voorgelegd aan het college. 

 

Vraag 9 

Hoe wordt omgegaan met dorpsplatforms die niet goed functioneren? 

 

Antwoord 

Het eerste signaal komt dan meestal binnen bij de gebiedsmakelaar; deze gaat het gesprek 

aan met het platform maar ook met inwoners die dit geluid laten horen. Soms schakelen we 

een derde partij in om de mening in de kern breder te horen. 

De gemeente kan een platform niet opheffen; dat doet een platform zelf. De gemeente kan 

het platform wel aanspreken op draagvlak onder de inwoners. 

Uitgangspunt is dat inwoners zich voldoende vertegenwoordigd voelen door het platform. Als 

het draagvlak voor het platform weg valt, zal de gemeente de uitvoering van de actiepunten 

op de kernagenda temporiseren of per onderwerp zelf draagvlakpeiling te doen, voordat tot 

uitvoering wordt overgegaan. 

 

Zie hiervoor ook de antwoorden op de raadsvragen van Groen Links over dorpsraden en 

kerngericht werken d.d. 25-024-2023: 

https://gemeenteraad.westbetuwe.nl/Raadsinformatie/20230614-Beantwoording-vragen-GL-

dorpsraden-en-kerngericht-werken.pdf 

https://gemeenteraad.westbetuwe.nl/Raadsinformatie/20230614

